
 

          Bilaga 1 

 

INTERVJU MED KRIMINALÖVERKONSTAPEL MATS 

SJÖHOLM VID POLISINRÄTTNINGEN I VASA 

 

1. Hur har ungdomsbrottsligheten utvecklat sig genom åren, har det minskat 

respektive ökat? Orsaker? 

 

3. Kan man ofta påträffa ett samband mellan alkohol eller narkotika och 

ungdomsbrottslighet? 

 

4. Hur vanligt är det att ungdomar har med sig vapen? 

 

5. Vad händer när en ungdom åker fast, hur samarbetsvilliga är de och i 

vilket fall hamnar de i fängelse? 

 

6. Vad gör polisen för att minska ungdomsbrottsligheten? 

 

7. Hur länge finns man i brottsregistret? 

 

8. Vad tar ni för ställning till det nya barnskyddslagen? Anser ni att det har 

hjälpt? 

 

9. Vad anser ni om ungdomsstraff, är det tillräckligt? 

 

10. Vad kan man göra i skolan för att förebygga brott? 

 

 

 

 

 



   

                                                                                                                      Bilaga 2 

 

INTERVJU MED HÄRADSÅKLAGARE ANNIKA LAMPIKOSKI 

VID ÖSTERBOTTENS TINGSRÄTT 

 

1. Varför begår ungdomar brott och vem blir kriminell 

 

2. Hur ser oftast bakgrunden ut? 

 

3. Vad tror ni är den största orsaken bakom ungdomsbrottsligheten? 

 

4. Kan man ofta påträffa ett samband mellan alkohol eller narkotika och 

ungdomsbrottslighet? 

 

5. I vilket skede hamnar den unga personen hos er? 

 

6. Vad är det vanligaste straffet ni yrkar på? 

 

Jag ställde här en följdfråga: Vad händer med personer som inte kan betala 

böter?  

 

7. Behövs det flera alternativa påföljder för unga personer i Finland? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



   

          Bilaga 3 

 

INTERVJU MED TINGSDOMARE SARI NIELSEN VID 

ÖSTERBOTTENS TINGSRÄTT 

 

1. Varför begår ungdomar brott och vem blir kriminell 

 

2. Hur ser oftast bakgrunden ut? 

 

3. Vad tror ni är det största orsaken bakom ungdomsbrottsligheten? 

 

4. Kan man ofta påträffa ett samband mellan alkohol eller narkotika och 

ungdomsbrottslighet? 

 

6. Vad är det vanligaste straffet ni dömer ut? 

 

7.  Gör ni som domare något för att minska återfallen i ungdomsbrott? 

 

8. Behövs det flera alternativa påföljder för unga personer i Finland? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



   

          Bilaga 4 

 

INTERVJU MED KRIMINALVÅRDSARBETARE  MARI 

GUNELL VID VASA BYRÅ FÖR SAMHÄLLSPÅFÖLJDER 

 

1. Varför begår ungdomar brott och vem blir kriminell? 

 

2. Vad tror ni är det största orsaken bakom ugdomsbrottsligheten kan vara? 

 

3. Kan man ofta påträffa ett samband mellan alkohol eller narkotika och 

ungdomsbrottslighet 

 

4. I vilket skede hamnar den unga personen hos er? 

 

5. Vad gör kriminalvården för att minska ungdomsbrottsligheten? 

Jag ställde här en följdfråga: Är föräldrarna med från första steget?  

 

6. Behövs det flera alternativa påföljder för unga personer i Finland? 

Jag ställde en följdfråga: I vilket skede uteblir övervakningen och varför får 

vissa inte övervakningen?  

 

7. Vad tar ni för ställning till det nya barnskyddslagen? Anser ni att det har 

hjälpt? 

 

8. Varför dömer man inte längre ut ungdomsstraff? Vad har det resulterat i 

mera brott eller mindre brott? 

 

9. Hur ser återfallsfrekvensen ut för ungdomar som begått brott? 

 

 



   

                Bilaga 5 

INTERVJU MED KRISTIAN DAHL SOM ÄR ANSVARIG FÖR 

ÖSTERBOTTENS MEDLINGSBYRÅ 

 

1. Vad är medlingens ställning i rättsprocessen? 

 

2. Vilka åldrar fokuserar ni på? 

 

3.  I vilket skede hamnar den unga personen hos er? 

 

4. Hur ser oftast bakgrunden till barn och ungdomar som hamnar hos er? 

 

5. Vilken sorts behandling tillämpas och hur hjälper ni barn och ungdomar 

ut ur återvändningsgränden? 

 

6.  Hur kommer föräldrarna med in i behandlingen och vad har de för 

uppgift? 

 

7. Hur ser statistiken ut hos er har antalet barn och ungdomar ökt eller 

minskat de senaste åren? 

 

8. Vilka myndigheter samarbetar ni med och hur fungerar det? 

 

9.  Vad tar ni för ställning till det nya barnskyddslagen? Anser ni att det har 

hjälpt? 

 

10.  Hur ser återfallsfrekvensen för ungdomar som begått brott? 

 

11. Varför tror ni ungdomar begår brott och vem blir kriminell? 

 



   

12. Vad tror ni det största orsaken bakom ungdomsbrottsligheten kan vara? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



   

          Bilaga 6 

 

ENKÄT AV ÖPPNA FRÅGOR TILL 

UTVECKLINGSDIREKTÖREN CARL-JOHAN STRÖMBERG 

FÖR LAGMANSGÅRDEN 

 

1. Hur är verksamheten Lagmansgården uppbyggd? 

 

2. Vilka ålder fokuserar er verksamhet på? 

 

3. I vilket skede hamnar den unga personen hos er? 

 

4. Hur ser oftast bakgrunden till barn och ungdomar som hamnar hos er? 

  

4b. Har det alltid varit ett brott involverat i orsaken till varför en 

barn/ungdom hamnar hos er eller kan det också vara i förebyggande syfte? 

 

5. Vilken sorts behandling tillämpas och hur hjälper ni barn och 

ungdomarna ut ur återvändningsgränsen? 

 

6. Hur kommer föräldrarna med in i behandlingen och vad har de för 

uppgift? 

 

7. Hur ser statistiken ut hos er, har antalet barn och ungdomar ökt eller 

minskat de senaste åren? (Både svar och siffror skulle vara tacksam). 

 

8. Vilka myndigheter samarbetar ni med och hur fungerar det? 

 

9. Vad tar ni för ställning till det nya barnskyddslagen? Anser ni att det har 

hjälpt? 



   

 

10. Har ni något annat väsentlig ni vill tillägga/poängtera angående detta 

ämne? 

 

 


